
 

 

Protokół Nr  X/2025 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 21 lutego 2025 roku 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Jacek Murawski o godz. 13.00 otworzył  X sesję 

Rady Gminy Wolanów. Powitał Panią Wójt, Pana Skarbnika oraz Państwa Radnych przybyłych na 

sesję. Następnie zgodnie z listą obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 13 radnych, dwie 

radne nieobecne (P. Marta Mazurkiewicz oraz P. Iwona Wochniak),  co stanowi kworum niezbędne 

do prowadzenia obrad oraz podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

 

Ad. 2 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podsumowanie działalności Lokalnej Grupy Działania „Razem dla Radomki” za 2024 rok. 

4. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

5. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

7. Wnioski i zapytania radnych. 

8. Odczytanie Uchwały nr 3.j./303/2025 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Warszawie z dnia 30 stycznia 2025 roku w sprawie opinii o prawidłowości planowanej 

kwoty długu  Gminy Wolanów. 

9. Odczytanie Uchwały nr 3.I./235/2025 Składu Orzekającego  Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 30 stycznia 2025 roku w sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania  planowanego deficytu określonego w uchwale budżetowej Gminy Wolanów 

na rok 2025. 

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, mianowanych  

i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 

2024 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przejęcia w zarządzanie przez Gminę Wolanów 

od Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad dróg lokalnych zrealizowanych w 

ramach budowy drogi ekspresowej S7. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  odpłatne nabycie nieruchomości 

niezabudowanej położonej w obrębie Wola Wacławowska, gm. Wolanów,  oznaczonej jako 

działka ewidencyjna  nr 1097/10. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Samorządowego Publicznego Przedszkola 

w Wolanowie w roku szkolnym 2025/2026 od obowiązku  realizacji tygodniowego wymiaru 

zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wolanów na 2025 rok”. 

15.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w klubach „Senior +”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania terminów 

płatności, rozkładania na raty należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 

przypadających Gminie Wolanów do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja 

podatkowa, warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania ulg. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 



18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 

2025r. (dofinansowanie na opracowanie dokumentacji  projektowej na rozbudowę drogi 

powiatowej Wolanów - Kończyce) 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 

2025r. (dofinansowanie na opracowanie dokumentacji  projektowej na rozbudowę drogi 

powiatowej Zakrzew - Wolanów - Augustów) 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu  

w 2025 r. (WTZ) 

21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu  

w 2025 r. (Radomskie 24) 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2025 – 2038. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na rok 2025. 

24. Wolne wnioski i informacje.  

25. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił wniosek o wyłączenie z 

porządku obrad pkt 16. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, 

odraczania terminów płatności, rozkładania na raty należności pieniężnych o charakterze 

cywilnoprawnym przypadających Gminie Wolanów do których nie stosuje się przepisów ustawy 

– Ordynacja podatkowa, warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których 

ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania ulg. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek w ww. sprawie. W głosowaniu jawnym 

wniosek został przyjęty jednogłośnie pozytywnie.  

Następnie poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad. W głosowaniu jawnym 

porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 13 głosami za przez Radę Gminy Wolanów. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podsumowanie działalności Lokalnej Grupy Działania „Razem dla Radomki” za 2024 rok. 

4. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

5. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

7. Wnioski i zapytania radnych. 

8. Odczytanie Uchwały nr 3.j./303/2025 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Warszawie z dnia 30 stycznia 2025 roku w sprawie opinii o prawidłowości planowanej kwoty 

długu  Gminy Wolanów. 

9. Odczytanie Uchwały nr 3.I./235/2025 Składu Orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Warszawie z dnia 30 stycznia 2025 roku w sprawie opinii o możliwości sfinansowania  

planowanego deficytu określonego w uchwale budżetowej Gminy Wolanów na rok 2025. 

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, mianowanych  

i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2024 

rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przejęcia w zarządzanie przez Gminę Wolanów od 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad dróg lokalnych zrealizowanych w ramach 

budowy drogi ekspresowej S7. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  odpłatne nabycie nieruchomości 

niezabudowanej położonej w obrębie Wola Wacławowska, gm. Wolanów,  oznaczonej jako 

działka ewidencyjna  nr 1097/10. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Samorządowego Publicznego Przedszkola w 

Wolanowie w roku szkolnym 2025/2026 od obowiązku  realizacji tygodniowego wymiaru zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 



14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wolanów na 2025 rok”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w klubach „Senior +”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2025r. 

(dofinansowanie na opracowanie dokumentacji  projektowej na rozbudowę drogi powiatowej 

Wolanów - Kończyce) 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2025r. 

(dofinansowanie na opracowanie dokumentacji  projektowej na rozbudowę drogi powiatowej 

Zakrzew - Wolanów - Augustów) 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu  

w 2025 r. (WTZ) 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu  

w 2025 r. (Radomskie 24) 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Wolanów na lata 2025 – 2038. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na rok 2025. 

23. Wolne wnioski i informacje.  

24. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poinformował, że prezes LGD z przyczyn 

od siebie niezależnych nie dotarł na sesję, aby przedstawić działalność Lokalnej Grupy Działania 

„Razem dla Radomki” za 2024 rok. 

 

Ad. 4 

Do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym przy 13  głosach  za  protokół Nr IX z sesji Rady Gminy Wolanów z 

dnia 30 grudnia 2024 roku został przyjęty przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 5 

Pani Diana Gibała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  poinformowała, że w dniu 17 lutego 

odbyło się posiedzenie połączonych komisji -  Rewizyjnej oraz Komisji Oświaty Kultury Sportu  

i Zdrowia. Omawiano materiały przygotowane na sesję Rady Gminy. Wszystkie zostały 

zaopiniowane pozytywnie jednogłośnie. Poruszono również tematy związane ze sprawami bieżącymi 

gminy.  

Pan Mirosław Furczyński Przewodniczący Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i 

Porządku Publicznego poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów 

spotkała się na wspólnym posiedzeniu z Komisją Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego w dniu 17 lutego. Zajmowano się omawianiem i opiniowaniem projektów uchwał 

przygotowanych na dzisiejszą sesję Rady Gminy,  które zostały zaopiniowane pozytywnie  

jednogłośnie przez członków Komisji. Omawiano także sprawy bieżące gminy. 

 

Ad. 6 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy 

w okresie między sesjami, informując: 

” Od ostatniej sesji zwyczajnej w dniu 30 grudnia 2024 r. do dziś uwagę koncentrowaliśmy 

na zawieraniu umów zapewniających kontynuację zadań bieżących i majątkowych Gminy Wolanów. 

Wśród nich np. umowy na organizację transportu publicznego uzupełniającego transport komercyjny 

funkcjonujący na terenie naszej gminy. I tak samo jak w ub. roku gmina dofinansowuje transport na 



trasach wewnętrznych: linia Wolanów-Jarosławice, kurs po godz. 22 z Radomia, kursy niedzielne do 

Radomia  oraz linie wewnętrzne przez Kolonię Warzyszów- Laskową Wolę – Rogową, Mniszek oraz 

przez Wacławów-Chruślice, a także Franciszków-Podlesie-Młodocin Większy-Waliny. 

Otrzymaliśmy dofinansowanie z programu przewozów autobusowych Wojewody Mazowieckiego w 

kwocie 297 940,80 zł. Dziś wprowadzamy ten dochód do budżetu gminy. 

Otrzymaliśmy również środki na finansowanie działań w ramach Programu Asystent Osobisty 

Osoby Niepełnosprawnej. Zadanie to gmina Wolanów zleca do realizacji Stowarzyszeniu Przyjaciół 

Młodocina Większego i Osób Niepełnosprawnych, które prowadzi WTZ. Wartość projektu 

281 819,88 zł, jest to o 75 180 zł mniej niż wnioskowaliśmy, co również korygujemy w dzisiejszej 

uchwale budżetowej. 

Wykonawca zakończył inwestycję polegającą na budowie boisk przy PSP w Mniszku i 

Sławnie. Mieliśmy  z wykonawcą trochę problemów z zakłóceniem stosunków sąsiedzkich w 

Sławnie, ale po wielu interwencjach z naszej strony teren sąsiedni został przywrócony do stanu sprzed 

inwestycji. I w pierwszych dniach lutego odebraliśmy boiska. Ich uroczyste otwarcie planujemy na 

początek kwietnia. Wykonawca Sali gimnastycznej w Bieniędzicach nadal kontynuuje prace, ze 

względu na brak możliwości wykonywania niektórych prac w warunkach zimowych, wydłużyliśmy 

czas realizacji inwestycji do końca marca. Mamy nadzieję odebrać budynek w kwietniu. Piękniejąca 

nowa część budynku pokazuje bardziej jaskrawo potrzeby starej części budynku, w której chciałam 

uruchomić oddział przedszkolny. Jednak po rozmowach z projektantem i uprawnionym strażakiem 

okazało się, że stara część budynku nie spełnia absolutnie współczesnych wymogów 

przeciwpożarowych, co blokuje wszelkie zmiany i wymaga odrębnego projektu i znacznego zakresu 

prac. W najbliższym okresie przeprowadzimy audyt energetyczny budynku i po jego wynikach 

przeanalizujemy zakres wymaganych prac. Powinniśmy się również zastanowić nad rozszerzeniem 

obwodu szkoły, gdyż biorąc pod uwagę miejscowości obecnie znajdujące się w obwodzie szkoły tj. 

Bieniędzice, Jarosławice i Zabłocie w roczniku 2018  jest 5 dzieci, w roczniku 2019 jest 6 dzieci, w 

roczniku 2020 jest 7 dzieci, w roczniku 2021 jest 4 dzieci, w roczniku 2022 jest 6 dzieci, w roczniku 

2023 jest 5 dzieci. Wynika to z faktu, że spada dzietność, a obwód tej szkoły jest bardzo mały, bo 

zamieszkuje go 561 osób, dla porównania w obwodzie szkoły w Mniszku zamieszkuje 1.674 osoby, 

w obwodzie szkoły w Sławnie 2.050 osób, zaś w obwodzie szkoły w Wolanowie 4.646 osób. 

Ogłosiliśmy przetarg na budowę kolejnych dwóch stawów przy przedszkolu w Wolanowie. 

Wpłynęły trzy oferty, z czego dwie mieszczą się w środkach zabezpieczonych w budżecie gminy na 

to zadanie. Na zadanie to uzyskaliśmy w ub. roku dofinansowanie tzn. podpisaliśmy umowy na kwotę 

1 mln zł z Urzędu Marszałkowskiego. Ogłosiliśmy również przetarg na zakup czterech autobusów 

elektrycznych wraz ze stacjami ładowania, obecnie wpływają zapytania od potencjalnych 

wykonawców.  Podpisaliśmy umowę na budowę budynku żłobka w Sławnie wraz z placem zabaw i 

parkingiem, na razie mróz zatrzymał wykonawcę, ale niebawem zaczną się prace na terenie budowy, 

bo wykonawca ma czas tylko do końca marca 2026 r.  

Postępuje budowa kanalizacji w miejscowościach Sławno i Ślepowron.  

Niestety nie uzyskaliśmy dofinansowania do budowy ostatniego odcinka kanalizacji 

zaprojektowanego w 2016 r. w miejscowości Strzałków. Składaliśmy wniosek na kwotę 2 mln zł do 

Urzędu Marszałkowskiego, jednakże z powodu szczupłości środków nie uzyskaliśmy 

dofinansowania. Podobnie nie uzyskaliśmy dofinansowania na budowę drogi w miejscowości 

Strzałków z RFRD. Wniosek został oceniony pozytywnie, jest na 21 miejscu na liście rezerwowej, 

więc nie liczymy na otrzymanie środków. Ale wczoraj ogłosiliśmy przetarg na budowę tejże drogi, 

licząc na to, brak dofinansowań i programów budowy dróg obniży koszty realizacji tych inwestycji i 

wystarczy nam własnych środków. Z tego typu wiadomości również otrzymaliśmy informację z 

Urzędu Marszałkowskiego, że jednak sołectwa, które w ub. roku były zgłoszone do MIAS nie mogą 

brać udziału w naborze, z uwagi na fakt wydłużenia realizacji zadania i kazali nam usunąć z wniosku 

Wawrzyszów, Wacławów i Strzałków. Ale żeby nie rozczarować mieszkańców tę kwotę 

potencjalnego dofinansowania z MIAS będziemy w stanie zabezpieczyć ze środków własnych. 

Otworzyliśmy oferty złożone w przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów z 

gospodarstw domowych. Wpłynęły dwie oferty: Krzysztof Janas Usługi Ekologiczne „EKO-JAS” na 



kwotę 1 556 720 zł (tj. o 173 720 zł więcej niż przed rokiem) i MS-EKO Sp.z o.o. Warszawa na 

kwotę 1 657 845,90 zł. Żebyśmy mogli podpisać umowę od 1 maja br. musimy zwiększyć stawkę 

opłaty za odbiór odpadów z gospodarstw domowych. I tak stawka ta wzrasta w przypadku nie 

posiadania kompostownika domowego z 18,50 zł/os/m-c do 23 zł  tj. o 24% oraz w przypadku 

gromadzenia odpadów bio w kompostowniku przydomowym z 14,50 zł/os/m-c do 18 zł/os/m-c tj. 

również o 24%. Przypomnę, że wpływy z opłat mieszkańców zgodnie z ustawą o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach mają za zadanie pokryć wydatki związane z odbieraniem i 

zagospodarowaniem odpadów, koszty utrzymania PSZOK, obsługi administracyjnej systemu oraz 

edukacji ekologicznej. W naszym wypadku koszty te łącznie stanowią kwotę 1 778 424 zł. Mając w 

systemie zgłoszonych 7 920 osób (w tym 6 783 z kompostownikiem przydomowym i 1 134 osoby 

bez kompostownika) stawka opłaty miesięcznej za osobę wychodzi nam jak powyżej, aby zapewnić 

równoważenie systemu. W minionym roku dopłata do systemu gospodarki odpadami wyniosła 

88 816 zł. W tym roku pewnie tez trzeba będzie dopłacać, gdyż niestety nie wszystkie osoby 

terminowo płacą, niekiedy też nie ma z czego zrobić egzekucji. Zaległości za rok 2024 wynoszą 

29 619,86 zł.” 

  

Ad. 7 

W danym punkcie posiedzenia nie odnotowano wniosków i  zapytań radnych.  

 

Ad. 8 

Pani Ewa Markowska – Bzducha Wójt Gminy odczytała Uchwałę nr 3.j./303/2025 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 30 stycznia 2025 roku w sprawie 

opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu  Gminy Wolanów ( uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Pani Ewa Markowska – Bzducha odczytała Uchwałę nr 3.I./235/2025 Składu Orzekającego  

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 30 stycznia 2025 roku w sprawie opinii o 

możliwości sfinansowania  planowanego deficytu określonego w uchwale budżetowej Gminy 

Wolanów na rok 2025 (uchwała w załączeniu).  

 

 

Ad. 10 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, mianowanych  

i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2024 rok 

zostało przedstawione Wysokiej Radzie. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przejęcia 

w zarządzanie przez Gminę Wolanów od Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad dróg 

lokalnych zrealizowanych w ramach budowy drogi ekspresowej S7.  

Wójt Gminy poinformowała, że  od dłuższego czasu GDDKiA nie utrzymuje dróg 

serwisowych, nie odśnieża,  nie kosi poboczy ani ich nie naprawia i nie uzupełnia oznakowania.  

Gmina wykonuje powyższe zadania, nie do końca byliśmy przekonani, co do przeznaczania środków 

na ww. cele. Natomiast Gmina otrzymała pismo od GDDKiA jakiś czas temu, w którym 

poinformowano nas, że jesteśmy zobowiązani do utrzymania ww. dróg jako dróg dojazdowych do 

naszych miejscowości.  Ponadto będzie to podstawa do wydatkowania środków finansowych. 

Porozumienie również daje nam możliwość inwestowania na ww. terenie przy jakichkolwiek 

realizowanych zadaniach majątkowych.    

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr X/68/2025 w sprawie wyrażenia woli przejęcia w 

zarządzanie przez Gminę Wolanów od Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad dróg 



lokalnych zrealizowanych w ramach budowy drogi ekspresowej S7 została  podjęta jednogłośnie 13 

glosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na  odpłatne nabycie nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie Wola 

Wacławowska, gm. Wolanów,  oznaczonej jako działka ewidencyjna  nr 1097/10. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr X/69/2025 w sprawie wyrażenia zgody na  

odpłatne nabycie nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie Wola Wacławowska, gm. 

Wolanów,  oznaczonej jako działka ewidencyjna  nr 1097/10 została przyjęta jednogłośnie 13 głosami 

„za” (uchwała w załączeniu). 

  

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zwolnienia dyrektora Samorządowego Publicznego Przedszkola w Wolanowie w roku szkolnym 

2025/2026 od obowiązku  realizacji tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych 

i opiekuńczych. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr X/70/2025 w sprawie zwolnienia dyrektora 

Samorządowego Publicznego Przedszkola w Wolanowie w roku szkolnym 2025/2026 od obowiązku  

realizacji tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych została 

przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

  

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Gminy Wolanów na 2025 rok”. 

Wójt Gminy poinformowała, że będzie kontynuowany program nieodpłatnej sterylizacji. 

Złożony został wniosek do Urzędu Marszałkowskiego dotyczący sterylizacji na kwotę 20 000 zł, z 

budżetu gminy przeznaczamy również 20 000 zł. Czekamy w tej chwili na wyniki. Niezależnie od 

wyników sterylizacja będzie wykonywana. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr X/71/2025 w sprawie przyjęcia „Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Wolanów na 2025 rok” została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w klubach „Senior +”. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr X/72/2025 w sprawie określenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w klubach „Senior +” została przyjęta 

jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 16 



Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki 

opłaty. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr X/73/2025 w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty została 

przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2025r. (dofinansowanie na opracowanie 

dokumentacji  projektowej na rozbudowę drogi powiatowej Wolanów - Kończyce). 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr X/74/2025 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2025 r. została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

(uchwała w załączeniu). 

Wójt Gminy poinformowała, że Miejski Zarząd Dróg i Komunikacji w Radomiu zwrócił się 

zapytaniem, czy Wójt podtrzymuje deklarację dofinansowania 160 m. budowy drogi łączącej ulicę 

Małcurzyńskiego z drogą powiatową. Wójt udzieliła odpowiedzi pozytywnej w ww. sprawie.  

 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2025 r. (dofinansowanie na opracowanie 

dokumentacji  projektowej na rozbudowę drogi powiatowej Zakrzew - Wolanów - Augustów). 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr X/75/2025 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2025r. została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

(uchwała w załączeniu). 

Wójt Gminy poinformowała, że odcinek projektowanej drogi jest od parku w Wolanowie – 

od skrzyżowania z drogą krajową do przejazdu kolejowego. Odcinek za przejazdem kolejowym do 

starej drogi nr 7 nie został objęty dokumentacją.  Wójt poinformował, ze bardzo zależało Gminie 

Wolanów na uwzględnienie odcinka przez Waliny – drogi przebiegającej przez rampę kolejową.  Wójt 

Gminy zwróciła uwagę na jednym ze spotkań dotyczący ww. inwestycji, że należy odcinek drogi 

przez miejscowość Waliny uwzględnić w przyszłości.  Droga zaczyna się fragmentem od powiatu 

szydłowieckiego, a później biegnie najtrudniejszym fragmentem przez tereny kolejowe. Dyrektor 

Powiatowego Zarządu Dróg podnosiła, że jak objęty zostanie ww. odcinek to utknie dokumentacja 

na długi czas. Wójt  poprosiła, żeby rozdzielili, ale jednak już w tej chwili rozpoczęli projektowanie 

tej trudnej części biegnącej przez Waliny. Wójt również zadeklarowała sfinansowanie tej 

dokumentacji z budżetu gminy jeśli to stanowi problem dla Starostwa.  

Wójt ma ustną deklarację od Starosty, że włączony zostanie ten odcinek na przyszły rok w budżecie 

powiatu. 

Ad. 19 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2025 r. (WTZ)  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr X/76/2025 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2025 r. została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

(uchwała w załączeniu). 



 

Ad. 20 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2025 r. (Radomskie 24) 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr X/77/2025 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2025 r. została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 21 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel  odczytał projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2025 – 2038. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr X/78/2025 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2024 – 2033 została podjęta jednogłośnie 13 głosami 

„za” (uchwała w załączeniu). 

 

  

Ad. 22  

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Uchwale 

budżetowej na 2025 rok. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr IX/79/2025 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 

2024 rok została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 23 

W wolnych wnioskach i informacjach Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski  

przypomniał o obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego przez radnych do końca kwietnia 

2025 r. według stanu na dzień 31 grudnia 2024 r.  w dwóch egzemplarzach wraz z kopią zeznania 

podatkowego. 

Wójt Gminy Pani Ewa Markowska – Bzducha  skierowała prośbę do Państwa Sołtysów w 

sprawie dostarczenia Mieszańcom zawiadomień dotyczących zmiany opłaty za odpady. 

 

Ad. 24 

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął IX sesję Rady Gminy Wolanów o godz. 

15.30. 

 

 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 


